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[Socialministeren.] 
klubberne efter ungdomsskoleloven. Klub- 
bernes formål er ikke i første række at fore- 
bygge adfærdsvanskeligheder; deres op- 
dragende og udviklende sigte går langt 
videre, men der er for mig ingen tvivl om, 
at klubberne har deres del af æren for, at 
ungdomskriminaliteten her i landet stadig 
er forholdsvis lav. 

Den udbygning af den sociale forsorg, som 
finder sted i disse år, stiller os over for krav 
om øget personale. Vi kan dog ikke ind- 
skrænke os til blot at søge personalet ud- 
videt. Skal lovgivningens målsætning kunne 
opfyldes, må der stilles betydelige krav til 
personalet. Derfor må der tillægges uddan- 
nelsen stor betydning. 

Regeringen har på baggrund heraf fundet 
tiden inde til at tage uddannelsesproble- 
merne på hele det sociale område op til 
bred undersøgelse og drøftelse. Med henblik 
herpa er der nedsat en kommission, der 
skal søge at udfylde hullerne i den bestående 
ordning og få foretaget en rationel koordi- 
nering af de forskellige uddannelser. 

Når vi opstiller statsbudgettet for et 
kommende finansår, ligger der heri uund- 
gåeligt dels en afvejning af de forskellige 
udgiftsområders vægt over for hinanden, 
dels en vis planlægning af aktiviteten inden 
for de enkelte områder. Det er blevet mere 
og mere klart i de senere år, at vi må prøve 
at se længere frem, end vi hidtil har været 
vant til. Bl. a. derfor må regeringen lægge 
stor vægt på de langsigtede principielle 
overvejelser, der er i gang i socialreform- 
kommissionen. Gennem dette arbejde skulle 
vi gerne nå frem til et fastere og mere hel- 
hedspræget grundlag for fremtidens social- 
politik med hensyn til forebyggelse, omsorg, 
intensiv behandling og revalidering. , 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om smitsomme sygdomme , hos 
husdyrene. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 66) 
findes i tidenden sp. 1748). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Første næstformand (From): Lovforslaget 
vil nu blive tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: , 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om forsørgelse af militære 
invalider, og sådannes efterladte i de sønder- 
jyske landsdele. (Opregulering af forsørgel- 
serne). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 3) 
findes i tidenden sp. 1750). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmingt med 127 stemmer. 

Første næstformand (Frmn): Lovforslaget 
vil nu blive tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
indfødsrets meddelelse. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 71) 
findes i tidenden sp. 1751). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Første næstformand (From): Lovforsla- 
get vil nu blive tilstillet statsministeren. 


